
                                                               Zápisnica 
z 12. zasadania Obecného zastupiteľstva v Lendaku, konaného dňa 25.03.2024 so 

začiatkom o 16:00 h. v zasadačke budovy OcÚ Lendak  
 

 

Prítomní: viď prezenčná listina     

  

1. Úvod  

2. Kontrola plnenia uznesení + stanovisko HK k materiálom predloženým na zasadanie OcZ 

3. Správa o odpadovom hospodárstve za rok 2023   

4. Správa o stave vodovodu a kanalizácie za rok 2023  

5. Výsledky inventarizácie majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov za rok 2023 

6. Rozpočtové opatrenie SŠ Lendak č. 2/2024 

7. Rozpočtové opatrenie obce Lendak č. 2/2024   

8. Rôzne 

 • Zmeny a doplnky Územného plánu obce Lendak  

 • Správa o výsledku kontroly č. 4/2023 

 • Zásady využitia komunikačných prostriedkov a majetku obce Lendak pre volebnú kampaň 

 9. Interpelácie poslancov 

10. Záver 

 

 

1. Úvod 

 

O 16.00 hod. starosta obce, p. Miroslav Koščák, privítal prítomných a otvoril zasadanie.  

Prečítal návrh programu a navrhol do bodu „Rôzne“ doplniť Správu o výsledku kontroly č. 

1/2024. Následne sa opýtal, či má niekto k návrhu programu pripomienky. Nikto nemal 

pripomienky, a tak dal p. starosta za návrh programu hlasovať. S návrhom programu poslanci 

súhlasili a jednomyseľne ho schválili.  

 

2. Kontrola plnenia uznesení + stanovisko HK k materiálom  

        predloženým na zasadanie OcZ  

P. starosta otvoril diskusiu ku kontrole plnenia uznesení. P. Halčin Š. poukázal na Uznesenie č. 

165/2024, ktoré sa týkalo rokovania a uzatvorenia nájomnej zmluvy medzi obcou Lendak a 

Pozemkovým urbárskym spoločenstvom Lendak na prenájom pozemkov. Opýtal sa, či by ne-

bolo dobré ho zrušiť, keďže Pozemkové urbárske spoločenstvo nemá záujem o prenájom týchto 



pozemkov. P. Mráziková, hlavná kontrolórka obce odpovedala, že nepovažuje uznesenie za spl-

nené, keďže nedošlo k uzatvoreniu zmluvy. P. prednostka dodala, že PUS môže v budúcnosti 

zmeniť názor a po rozhovore s p. kontrolórkou odporúča toto uznesenie ponechať. Nikto nemal 

ďalšie pripomienky, a tak dal p. starosta hlasovať za návrh Uznesenia č. 167/2024 v znení: 

„Obecné zastupiteľstvo v Lendaku berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení k 25. 3. 2024.“ 

S návrhom uznesenia poslanci súhlasili a jednomyseľne ho schválili. Potom p. starosta otvoril 

diskusiu k stanovisku hlavnej kontrolórky k materiálom predloženým na zasadanie OcZ. Nikto 

nemal pripomienky, p. starosta dal hlasovať za návrh Uznesenia č. 168/2024 v znení: „Obecné 

zastupiteľstvo v Lendaku berie na vedomie stanovisko hlavnej kontrolórky Obce Lendak k ma-

teriálom predloženým na zasadanie OcZ dňa 25. 3. 2024.“ S návrhom uznesenia poslanci súh-

lasili a jednomyseľne ho schválili.  

 

3. Správa o odpadovom hospodárstve za rok 2023   

P. starosta povedal, že táto správa sa predkladá v zmysle programu navrhnutého v pláne zasad-

nutí OcZ na rok 2024. Predložený materiál veľmi detailne spracovali p. Budzák, vedúci PrO 

a p. Halčin Š. Potom p. starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. P. Stupáka zaujímali informácie 

o stavebnom odpade: ako sa postupuje, keď privezie stavebný odpad niekto, kto nie je občanom 

Lendaku, respektíve občan Lendaku, ktorý vykonáva ako živnostník stavebnú činnosť mimo 

obce a dováža stavebný odpad na zberný dvor v Lendaku? Opýtal sa, či by sa nedal overovať 

pôvod takéhoto odpadu, keďže tonáž odpadu stúpa a môže sa stať, že sa budú zvyšovať po-

platky za odpad a doplatia na to naši občania. P. Dudová sa opýtala p. Stupáka, ako by to chcel 

kontrolovať. P. Stupák odpovedal, že nevie a dodal, že je to skôr otázka na zamyslenie sa, prečo 

stúpa tonáž stavebného odpadu.  P. Halčin Š. povedal, že pred rokom 2020 bol takýto problém 

s vozením odpadu zo širokého okolia, no zavedením množstevného zberu odpadu a otvorením 

zberného dvora sa znížila tonáž odpadu, keďže na zbernom dvore je odpad pod strechou, neprší 

naň, aj tým sa zvyšovala jeho váha.  P. starosta ešte doplnil informácie zo správy, a to, že zme-

sový komunálny odpad, objemný odpad a stavebný odpad končili na skládke odpadov v Spiš-

skej Belej do konca roka 2022. Od roku 2023 sú vymenované komunálne odpady vyvážané na 

skládku odpadov do Žakoviec. Biologicky rozložiteľný odpad bol vyvezený na kompostovisko 

do Kežmarku  a kovy boli vyvážané na výkup kovov do Spišskej Belej. Po ukončení diskusie 

dal p. starosta hlasovať za návrh Uznesenia č. 169/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Len-

daku berie na vedomie správu o odpadovom hospodárstve v obci za rok 2023.“ Za návrh hla-

sovalo 10 poslancov (p. Dudová, p. Halčin Ľ., p. Halčin Š., p. Koščák, p. Budzák, p. Hudáček, 

p. Lizák, p.  Majerčák, p. Smoleňáková a p. Stupák), hlasovania sa zdržal 1 poslanec (p. Neu-

pauer). 

 

4.    Správa o stave vodovodu a kanalizácie za rok 2023    

 

P. starosta informoval, že predložený materiál spracoval p. Budzák, vedúci PrO a otvoril k to-

muto bodu diskusiu. Nikto nemal pripomienky, a tak dal p. starosta hlasovať za návrh Uznese-

nia č. 170/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku berie na vedomie správu o stave 

vodovodu a kanalizácie v obci za rok 2023.“ Za návrh hlasovalo 10 poslancov (p. Dudová, p. 



Halčin Ľ., p. Halčin Š., p. Koščák, p. Budzák, p. Hudáček, p. Lizák, p.  Majerčák, p. Smoleňá-

ková a p. Stupák), hlasovania sa zdržal 1 poslanec (p. Neupauer). 

 

5. Výsledky inventarizácie majetku, záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov za 

rok 2023 

P. starosta ozrejmil, že materiály, ktoré spracovala p. Halčinová, zamestnankyňa OcÚ, oddele-

nie daní a poplatkov zahŕňajú inventarizáciu majetku za rok 2023 a správu ústrednej inventari-

začnej komisie spolu s návrhom na vyradenie majetku za jednotlivé strediská. Potom otvoril 

k tomuto bodu diskusiu. Nikto nemal pripomienky. P. starosta dal hlasovať za návrh Uznesenia 

č. 171/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku schvaľuje inventarizáciu majetku, zá-

väzkov a rozdielu majetku a záväzkov obce k 31. 12. 2023 a vyradenie majetku v zmysle záve-

rov ústrednej inventarizačnej komisie.“ S návrhom uznesenia poslanci súhlasili a jednomy-

seľne ho schválili.  

 

6. Rozpočtové opatrenie SŠ Lendak č. 2/2024  

P. starosta uviedol, že toto rozpočtové opatrenie, ktoré spracovala p. Budzáková, riaditeľka SŠ 

Lendak, je pripravené v súlade s príslušnou legislatívou a bolo prerokované na Komisii pre in-

vestície, výstavbu a financie obce Lendak. Na základe oznámenia Ministerstva školstva, vý-

skumu, vývoja a mládeže SR (v príjmovej, aj vo výdavkovej časti) SŠ do rozpočtového opatre-

nia navrhuje doplniť navýšenie položky normatívne prostriedky SŠ o 9 463 €. Potom p. starosta 

otvoril k tomuto bodu diskusiu. Nikto nemal pripomienky, a tak dal p. starosta hlasovať za ná-

vrh Uznesenia č. 172/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku schvaľuje Rozpočtové 

opatrenie Spojenej školy Lendak č. 2/2024 podľa predloženého návrhu.“ S návrhom uznesenia 

poslanci súhlasili a jednomyseľne ho schválili.  

 

7. Rozpočtové opatrenie obce Lendak č. 2/2024 

P. starosta povedal, že toto rozpočtové opatrenie je pripravené v súlade s príslušnou legislatívou 

a bolo prerokované na Komisii pre investície, výstavbu a financie obce Lendak. Do rozpočto-

vého opatrenia bolo navrhnuté doplniť navýšenie položky normatívne prostriedky SŠ o 9463 € 

- podľa oznámenia Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR (v príjmovej, aj vo 

výdavkovej časti), navýšenie poplatku za vypúšťanie odpadových vôd do povrchových vôd 

o nedoplatok za rok 2023 vo výške 1 390,82 €, úpravu výdavkov na výstavbu zdravotného stre-

diska o sumu 29 460,33 €, finančné prostriedky na voľby vo výške 8620 € a energodotácie 

v sume 724 € do príjmovej aj výdavkovej časti. Potom otvoril k tomuto bodu diskusiu. Nikto 

nemal pripomienky. P. starosta dal hlasovať za návrh Uznesenia č. 173/2024 v znení: „Obecné 

zastupiteľstvo v Lendaku schvaľuje Rozpočtové opatrenie obce Lendak č. 2/2024 podľa pred-

loženého návrhu.“ S návrhom uznesenia poslanci súhlasili a jednomyseľne ho schválili.  

 

 

 

 



   8. Rôzne  

Začatie obstarávania zmien a doplnkov územnoplánovacej dokumentácie obce Lendak -              

p. starosta uviedol, že Komisia pre investície, výstavbu a financie obce Lendak sa na svojom 

zasadaní zaoberala požiadavkami fyzických a právnických osôb a občanov obce k zmenám 

a doplnkom územnoplánovacej dokumentácie. Členovia komisie mali k dispozícií odporúčania 

k jednotlivým podnetom od stavebného úradu, komisia všetky vyhodnotila a zaujala k nim sta-

novisko. Pri rokovaní komisie bola prítomná aj odborne spôsobilá osoba. Na obecný úrad boli 

doručené požiadavky na zmenu územného plánu aj po vyhodnotení podnetov pracovníkom sta-

vebného úradu (jednalo sa o zmeny v lokalite Gendreje a Zadná hora), zahrnú sa do požiada-

viek na danú lokalitu. V letnom období sa bude konať verejné prerokovanie nového územného 

plánu, predtým bude 30 dní visieť na úradnej tabuli pre možnosť pripomienkovania. Potom p. 

starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. Nikto nemal pripomienky, a tak dal p. starosta hlasovať 

za návrh Uznesenia č. 174/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku podľa § § 4 ods. 3 

písm. j) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov: I. preroko-

valo I.1 žiadosť Obce Lendak, v zastúpení starostom obce Mgr. Miroslavom Koščákom o za-

čatie procesu obstarávania zmien a doplnkov územného plánu obce Lendak č. 1 v prospech 

fyzických a právnických osôb a občanov obce II. berie na vedomie II.1 že dôvodom obstarania 

zmien a doplnkov územného plánu obce Lendak č. 1, je v zmysle § 30 ods. 4 zákona č. 50/1976 

Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov povinnosť obce 

pravidelne, najmenej však raz za štyri roky, preskúmať schválený územný plán, či nie sú po-

trebné jeho zmeny alebo doplnky alebo či netreba obstarať nový územný plán III. súhlasí III.1 

so začatím procesu obstarávania zmien a doplnkov územného plánu obce Lendak č. 1. Finančné 

náklady spojené s obstarávaním zmien a doplnkov územnoplánovacej dokumentácie obce č. 1 

pre podnety fyzických a právnických osôb a občanov (čiastočnú úhradu nákladov na obstaranie 

zmien a doplnkov č. 1) v prípade neúspešnosti žiadosti o poskytnutie dotácie na spracovanie 

zmien a doplnkov územných plánov obcí v zmysle § 4 „Podmienky pre poskytovanie dotácie“ 

ods. 2 zákona č. 226/2011 Z. z. na Úrad pre územné plánovanie a výstavbu SR znášajú v zmysle 

§ 19 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku /stavebný zákon/ v 

znení neskorších predpisov fyzické osoby alebo právnické osoby, ktorých výhradná potreba 

vyvolala obstaranie zmien a doplnkov územnoplánovacej dokumentácie.“ Za návrh hlasovalo 

10 poslancov ( p. Dudová, p. Halčin Ľ., p. Halčin Š., p. Koščák, p. Budzák, p. Hudáček, p. 

Lizák, p.  Majerčák, p. Neupauer a p. Stupák), hlasovania sa zdržala 1 poslankyňa (p. Smoleňá-

ková). 

Správa o výsledku kontroly č. 4/2024 – p. starosta povedal, že kontrola sa týkala tvorby a čer-

pania sociálneho fondu v Spojenej škole Lendak v zmysle platnej legislatívy za rok 2022. Ná-

slednou finančnou kontrolou za preverované obdobie roku 2022 neboli zistené žiadne nedos-

tatky v oblasti tvorby a čerpania finančných prostriedkov sociálneho fondu. V súlade s § 22 

ods. 1 zákona č. 357/2015 Z.z. o finančnej kontrole a audite a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov bola kontrola uzavretá bez povinnosti prijať opatrenia na odstránenie zistených a za-

bránenie vzniku nových nedostatkov v konštatovaných oblastiach. Potom p. starosta otvoril 

k tomuto bodu diskusiu. Nikto nemal pripomienky.  Následne dal p. starosta hlasovať za ná-

vrh Uznesenia č. 175/2024 v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku berie na vedomie 



Správu o výsledku kontroly č. 4/2023.“ S návrhom uznesenia poslanci súhlasili a jednomy-

seľne ho schválili.  

Správa o výsledku kontroly č. 1/2024 – p. starosta informoval, že táto kontrola bola zameraná 

na prevody nehnuteľného majetku obce, ktorého všeobecná hodnota prevýšila 20 000,00 EUR 

v zmysle § 18f ods. 1 písm. i) zákona 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. Kontrolou uznesení, 

týkajúcich sa prevodov majetku obce vrátane kúpy nehnuteľností do majetku obce preverila 

hlavná kontrolórka obce, rovnako ako ich súlad s predmetnou platnou legislatívou. V závere 

p. kontrolórka skonštatovala, že v roku 2023 neboli uskutočnené prevody majetku, ktorých 

všeobecná hodnota prevýšila 20 000,00 EUR. Porušenie platnej legislatívy nebolo zistené a 

teda nie je potrebné prijímať nápravné opatrenia. Potom p. starosta otvoril k tomuto bodu dis-

kusiu. Nikto nemal pripomienky. P. starosta dal hlasovať za návrh Uznesenia č. 175/2024 

v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku berie na vedomie Správu o výsledku kontroly č. 

1/2024.“ Za návrh hlasovalo 10 poslancov (p. Dudová, p. Halčin Ľ., p. Halčin Š., p. Koščák, 

p. Budzák, p. Hudáček, p. Lizák, p.  Majerčák, p. Smoleňáková a p. Stupák), hlasovania sa 

zdržal 1 poslanec (p. Neupauer). 

Zásady využitia komunikačných prostriedkov a majetku obce Lendak pre volebnú kampaň – p. 

starosta uviedol, že tieto zásady boli spracované v súvislosti s blížiacimi sa voľbami. Sú navrh-

nuté pre voľby prezidenta, voľby do Európskeho parlamentu a do Národnej rady SR. Do dneš-

ného dňa neboli na obecný úrad doručené žiadne žiadosti. Potom otvoril k tomu bodu diskusiu. 

P. prednostka doplnila, že vždy sa schvaľovali zásady pre konkrétne voľby, teraz je v návrhu 

schváliť spoločné zásady pre voľby prezidenta, do Európskeho parlamentu a do NR SR. Nikto 

nemal ďalšie pripomienky, a tak dal p. starosta hlasovať za návrh Uznesenia č. 176/2024 

v znení: „Obecné zastupiteľstvo v Lendaku schvaľuje Zásady využitia komunikačných pro-

striedkov a majetku obce Lendak pre volebnú kampaň.“ S návrhom uznesenia poslanci súhlasili 

a jednomyseľne ho schválili.  

 

9. Interpelácie poslancov  

P. starosta povedal, že v uplynulom mesiaci obec skompletizovala a podala 4 projektové zámery 

a žiadosti o nenávratne finančné prostriedky zo štyroch rôznych externých zdrojov na nasledu-

júce aktivity v našej obci: 1. Modernizácia a rekonštrukcia kultúrneho domu vo Dvore z euro-

fondovej výzvy Programu Slovensko aj s finančnou spoluúčasťou obce. 2. Nové multifunkčné 

ihrisko v lokalite na Urbárskej lúke z výzvy Fondu na podporu športu aj s finančnou spoluú-

časťou obce. 3. Futbalová tribúna na futbalovom ihrisku Pod Kicorou z regionálnej výzvy pos-

lancov Prešovského samosprávneho kraja aj s finančnou spoluúčasťou obce. 4. Obnova a revi-

talizácia starého cintorína v lokalite Na Úbočí z výzvy miestnej akčnej skupiny LAG Tatry - 

Pieniny formou refundácie výdavkov. Každý z týchto projektových zámerov si vyžiadal množ-

stvo administratívnych a ďalších iných úkonov spojených so zapojením sa do konkrétnych vý-

ziev, no zároveň to ešte nie je garancia schválenia finančných prostriedkov, o ktoré sa obec 

bude aj naďalej uchádzať. Potom p. starosta otvoril diskusiu k bodu – interpelácie poslancov. 

P. Dudová sa opýtala, v akom štádiu je budovanie kanalizácie, či boli dodané všetky potrebné 



dokumenty od p. J. V., či je možné dodržať termín do 30.06.2024. P. Budzák, vedúci PrO po-

vedal, že projektová dokumentácia bola dodaná, momentálne sa čaká na povolenie zmeny od 

Okresného úradu, odbor starostlivosti o životné prostredie, p. J. V. prisľúbil, že do konca me-

siaca bude toto povolenie vybavené. PrO je vo fáze prípravy podkladov na verejné obstarávanie. 

P. starosta doplnil, že obstarávať sa bude iba technologická časť, s p. J. V. obec naďalej komu-

nikuje, termín by mal byť dodržaný. P. Lizák sa opýtal, či by obec mohla podať žiadosť o vo-

dorovné dopravné značenie na štátnej ceste, podľa neho by bolo dobré žiadosť podať čo najskôr. 

P. starosta odpovedal, že žiadosť má už predpripravenú, podá sa v blízkej budúcnosti, keďže 

počas zimného obdobia bolo zbytočné žiadať z dôvodu zlých poveternostných podmienok. P. 

Lizák ďalej upozornil na zhoršujúce sa triedenie odpadu v obci, ľudia spájajú rôzne druhy od-

padu do jedného, vyzval občanov na poctivejšie triedenie. P. starosta reagoval, že obec pripraví 

edukačné video, poprípade edukačné letáčiky v rámci problematiky triedenia odpadu.  P. Koš-

čáka zaujímalo, ako pokračuje oprava asfaltu na obecných cestách. P. Budzák, vedúci PrO od-

povedal, že momentálne sa opravuje cesta na Školskej ulici. Používa sa nová technológia, väč-

šie diery sa budú opravovať horúcou obalovanou zmesou po Veľkej noci, keď sa oteplí. P. 

starosta doplnil, že podnetov od občanov na opravu ciest je naozaj veľa, obec je veľmi veľká, 

treba byť trpezlivý. Nakoniec p. starosta dodal, že po splatení súčasného úveru sa časť zvyšných 

financií môže použiť na opravu ciest v obci.  

 

10. Záver 

O 17:00 hod. bol program OcZ vyčerpaný. P. starosta poďakoval za pozornosť a ukončil 

zasadanie OcZ.   

 

 

 

Mária Hudáčeková                                                          Mgr. Miroslav Koščák 

   zapisovateľka                                                                     starosta obce 

 

 

Ing. Andrea Halčinová                                                          Ing. Tomáš Hudáček 

     prednostka OcÚ                                                              overovateľ zápisnice 

 

 

 Stanislav Koščák 

overovateľ zápisnice 



Vysvetlivky: 

Jednomyseľne schválili/zamietli – všetci prítomní poslanci podľa prezenčnej listiny 

boli za schválenie/proti schváleniu.     

Poznámka: 

Podrobný priebeh zasadania a jednotlivé diskusie sú zaznamenané  vo videozázname 

z rokovania OcZ. 


